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§ 1 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2017-01-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 
Skrivelser   
Namn på myndighets- och 
huvudmannaenheter och stödenheter 

Helena Meier, stadsjurist 

Beslutsförslag till ägarorganisationerna för 
Samordningsförbundet VärNa 

Malin Westerback, arbetsmarknadsdirektör 

Inbjudningar  
Tylösandsdagarna 2017, anmälan senast 
2017-03-15 

Region Kronoberg 

Inbjudan – Landsbygdskonferens, den 3 
februari 

SKL 

Inbjudan – Gemensam strategi för hälsa SKL 
Rapporter  
Statens styrning av kommunerna Anneli Sagnérius, enhetschef juridik- och 

kanslienheten 
Cirkulär, SKL  
Cirkulär 16:56  
Cirkulär 16:65 + bilaga  
Cirkulär 16:66 + bilaga  
Cirkulär 16:68 + bilaga  
Cirkulär 16:69  
Cirkulär 16:71  
Cirkulär 16:72  
Cirkulär 16:73  
Cirkulär 17:01  
KSL Rekommendation – Samverkan 
mellan kommuner och lärosäten med 
vårdutbildningar 

Svar senast 31 december 2016 – Försenad, 
anstånd med svar begärt 
KFKS 2017/29 



6 (27) 
 

 24 januari 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

SOCN 2016/347, Lina Blombergsson, 
Kristina Östergren 
 

Övrigt  
Nysätra Fastighets AB protokoll 4-2016 Johanna Magnusson 
Svar till Operan och Dramaten avseende 
eventuell etablering i Nacka 

Anders Mebius, direktör Kultur och fritid 

AB Vårljus – Protokoll 7, 2016-12-16  
Styrelseprotokoll Käppala 2016-12-06  

 
- - - - - 
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§ 2 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2017-01-24 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslut om placeringar Eva Olin, ekonomidirektör 19 dec 2016 
Yttrande tillstånd 
kameraövervakning med 
drönare 

Anneli Sagnérius, Enhetschef 23 dec 2016 

 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2017/25 

Medborgarundersökning - 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att ärendet, till kommunstyrelsens 
sammanträde den 13 februari 2017, ska kompletteras med hur Nacka kommuns resultat av 
medborgarundersökningen har förändrats under senare år. 
 

Ärende 
Resultatet av medborgarundersökningen 2016 visar att Nackabornas nöjdhet inom de flesta 
områden ligger på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med de totalt 81 deltagande 
kommunerna i undersökningen. 
 
Nacka kommun är bland de tio procent bästa kommunerna när det gäller nöjdhet med 
kommunen som plats att bo och leva på (NRI) och nöjdhet med kommunens 
verksamheter (NMI). Förskolan, grundskolan och gymnasieskolan fortsätter vara områden 
där Nackaborna sätter höga betyg och är mycket nöjda.  
 
Det område där Nacka har fått högst betygsindex är rekommendation (67 procent av 
Nackaborna kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka).  
 
För Nackas del är det räddningstjänsten, vatten och avlopp och kontakter där nöjdheten 
understiger medelvärdet för samtliga deltagande kommuner.  
 
Lägst betygsindex fick möjligheterna till inflytande, påverkan och förtroende över 
kommunala beslut och verksamheter. Även om dessa områden ligger i förhållandevis lågt 
jämfört med andra områden ligger Nacka ändå bättre till än de flesta andra kommunerna.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
Tabeller och diagram 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 
med tillägget att ärendet, till kommunstyrelsens sammanträde den 13 februari 2017, ska 
kompletteras med hur Nacka kommuns resultat av medborgarundersökningen har 
förändrats under senare år. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi noterar med viss oro att allt färre svarar på dessa undersökningar år efter år. Den låga 
frekvensen på ca 39% av respondenterna gör det naturligtvis svårt att finna en 
fingervisning av hur läget egentligen står till och vad som kan förbättras. Att göra 
kvalitativa jämförelser av våra kommunala tjänsters innehåll, skulle kunna komplettera 
denna bild.” 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 2017/19 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2018-2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2018-
2020 med ändringen att första meningen under rubriken ”Tidplan och aktiviteter” för 
planarbetet med mål- och budget formuleras: "Alla beslut med ekonomiska konsekvenser 
bereds i budgetprocessen". 
 

Ärende 
Alla beslut med ekonomiska konsekvenser ska beredas i budgetprocessen. Det blir allt 
viktigare att se helheten och prioritera mellan de olika verksamheterna när kommunen 
växer och resurserna är begränsade. Kommunens controllerenhet ansvarar för att 
samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och aktiviteter 
inför kommunfullmäktiges beslut av mål och budget för perioden 2018-2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att första meningen under rubriken ”Tidplan och 
aktiviteter” för planarbetet med mål- och budget ska formuleras: "Alla beslut med 
ekonomiska konsekvenser bereds i budgetprocessen". 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att det ska införas en gemensam budgetberedning för alla 
partier. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars yrkande om gemensam 
budgetberedning för alla partier. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 
och biföll Khashayar Farmanbars ändringsyrkande under rubriken ”Tidplan och 
aktiviteter”. 
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I enlighet med Mats Gerdaus yrkande avslog arbetsutskottet Khashayar Farmanbars 
yrkande om gemensam budgetberedning för alla partier. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer helt i kravet att en gemensam budgetberedning inrättas, där 
oppositionen ges samma förutsättningar som alliansmajoriteten. Det skulle i någon mån 
ändra på situationen så att oppositionens förutsättningar att ta fram en genomarbetad 
budget skulle förbättras. Den hjälp och det stöd som oppositionen hitintills erbjudits med 
budgetarbetet är tyvärr långt ifrån tillräckligt. 
 
Det är också bra att formuleringarna om att budgetpåverkande beslut enbart ska få ingå i 
själva budgetprocessen ändrats. Det skulle ha inneburit att möjligheterna för oppositionen 
att över huvud taget lägga förslag motionsvägen skulle försvåras. Vi har under några år sett 
hur motioner i praktiken gömts undan i budgetbesluten och inte fått någon seriös 
behandling – den modellen skulle då ha stadfästs. ” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna har under åren i sina budgetar presenterat och finansierat många 
förslag som något år senare efter namnbyte hamnat i majoritetens budget, stöld är i och för 
sig en av de finaste formerna av smicker, men för att alla partier ska kunna göra sitt bästa 
och bidra till hur vi gör kommunen bättre för Nackas medborgare krävs också att alla 
partier får adekvat genomgång. Att strypa flödet av kommunens verksamhet är ett av de 
tydligaste sätten för en trött moderatledd majoritet att slippa få sina förehavanden 
granskade. I de flesta av Sveriges kommuner finns en praxis där tjänstemännen lägger en 
basbudget som sedan partier ändrar eller att alla partier får en gemensam budgetberedning, 
exempelvis som i Värmdö. I Nacka avskaffades tjänstemannabudgeten för länge sedan och 
budgetberedning för alla partier saknas. Medan majoriteten har två heldagar till 
budgetberedning med genomgång av läget från tjänstemännen får oppositionen i bästa fall 
en timmes informationsmöte. Därför tycker vi att det är rimligt att försöka ge alla partier 
möjlighet till samma information att basera sina budgetar på.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottgrupp. 
 
”Nackamoderaterna tycker att det är anmärkningsvärt att oppositionen inte helhjärtat 
stödjer en budgetprocess som innebär att förslag av stor ekonomisk vikt hanteras i 
samband med budgeten. Vi vill ha ordning och reda i ekonomin, då kan man inte lägga 
ofinansierade förslag hur som helst, vilket oppositionen tyvärr alltför ofta gör. I december 
2016 yrkade t ex S, V och MP att alla personer över 80 år ska ha rätt att bo på särskilt 
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boende, men i budgeten som behandlades i november hade inget av partierna anvisat en 
enda krona för detta. Det innebär att politiken inte hänger ihop och blir trovärdig, 
oppositionen bygger bara luftslott. Politik måste vara seriös, konsekvent och genomförbar. 
Förslag som kostar pengar måste finansieras fullt ut, allt annat är oansvarigt.  
 
Vidare anser vi självklart att alla partier ska få information av tjänstemännen och underlag 
för att kunna ta fram egna genomarbetade budgetalternativ. Vi tror dock inte att processen 
blir bättre av att majoritet och minoritet får detta vid samma tillfälle, utöver vid 
sammanträdena med KS och KSAU. De frågor man har kan man få svar på vid andra 
tillfällen.” 
 
- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2016/522 

Yttrande revisionsskrivelse 7/2016 – Intern kontroll över 
räkenskaperna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 7/2016 – Intern kontroll över räkenskaperna 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att 
bedöma om kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll av räkenskaperna.  
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna lämnar några 
rekommendationer för att förstärka den interna kontrollen. Rekommendationerna lämnas 
bland annat kring förbättrad kontroll av manuellt registrerade lönetransaktioner, 
formaliserade rutiner för aktivering av pågående projekt, säkerställande av 
”tvåhandsprincip” i attestflödet och förbättrade rutiner kring förtroendekänsliga kostnader. 
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll. Sammantaget kan sägas 
att kommunstyrelsen har vidtagit eller kommer att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 december 2016 
Förslag till yttrande revisionsskrivelse 7 
Revisionsskrivelse Intern kontroll räkenskaper 
Revisionsrapport 7 Intern kontroll över räkenskaper 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2016/161-028 

Fler attraktiva personalförmåner - SL årskort med 
nettolöneavdrag  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att erbjuda medarbetare möjlighet att beställa SL-årskort som 
betalas månadsvis genom nettolöneavdrag.  
 

Ärende 
Stadsledningskontoret föreslår att medarbetare i Nacka kommun erbjuds att köpa SL-
årskort som de betalar för månadsvis genom nettolöneavdrag. Möjligheten att köpa SL-
årskort via nettolöneavdrag skulle ge möjlighet att resa med SL till lägre pris än om 
medarbetaren köper månadskort eller 90-dagars kort. Satsningen är ett led i att vara en 
attraktiv arbetsgivare med konkurrenskraftiga anställningsvillkor och ett led i att 
kommunens medarbetare ska bidra till hållbar utveckling och göra miljö- och hälsosmarta 
val i arbete och resande. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2016/1082 

Ramar och förutsättningar för upphandling av IT-stöd 
för rekrytering 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Nacka kommun ska upphandla IT-stöd för 
rekrytering i enlighet med personalenhetens tjänsteskrivelse. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 28 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Nuvarande rekryteringssystem används idag för samtliga rekryteringar i kommunen. 
Eftersom nuvarande avtal går ut 2017-08-31 initieras ny upphandling.  

Rekryteringssystemet ska ligga i framkant utifrån kandidatupplevelsen och stärka bilden av 
kommunen som en attraktiv arbetsgivare. Vidare ska rekryteringssystemet vara enkelt och 
användarvänligt för chefer och administratörer samt för kandidater som söker jobb i 
kommunen. 

 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2016/1022 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
licenspartner för försörjning av IT-licenser 2017–2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska upphandla licenspartner för 
licensförsörjning i enlighet med digitaliseringsenhetens tjänsteskrivelse daterad 
2016-12-21  

2. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Kommunens avtal med nuvarande licenspartner, Crayon AB, gällande licensförsörjning 
löper ut 31 mars 2017 utan möjlighet till förlängning och en ny ramavtalsupphandling 
måste därför genomföras. Inför upphandlingen har en inventering gjorts av vilka licenser 
(IT-programvara) Nacka kommun nyttjar i dagsläget. Kommunen behöver sluta avtal med 
en leverantör för licensförsörjning eftersom programvarutillverkare endast levererar via 
återförsäljare. Vidare säkerställer en licenspartner att Nacka kommun alltid är korrekt 
licensierad och att kommunen även kan påvisa detta vid revision påkallad av 
programvarutillverkare. Avtalstiden kommer att vara 24 månader med möjlig förlängning 
fördelat på två optioner á 12 månader upp till en total avtalstid om 48 månader. Värdet 
under avtalsperioden inklusive optioner uppskattas till ca: 30 mkr och utgör ingen 
förändring i kostnad/anställd jämfört med budget för 2017 där Digitaliseringsenheten har 
genomfört en prissänkning på Microsofts programvaror gentemot verksamheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2016/1090 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
pensionsadministration 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska upphandla pensionsadministration i 
enlighet med personalenhetens tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Personalenheten föreslår att Nacka kommun ska upphandla pensionsadministration 
tillsammans med Nacka vatten och avfall AB. Nuvarande avtal löper ut 2017-06-30. 
Upphandlingen omfattar fullständig pensionsadministration av nuvarande och äldre 
bestämmelser samt överenskommelser inkluderande pensionsreglementen för 
förtroendevalda.  
Upphandlingen föreslås genomföras med öppet förfarande med avsikt att teckna avtal med 
den leverantör som tillhandahåller den totalekonomiskt mest fördelaktiga tjänsten. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2016/997 

En inkluderande kulturskola på egen grund (SOU 
2016:69)  
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över betänkandet SOU 2016:69 En 
inkluderande kulturskola på egen grund. 
 

Ärende 
Betänkandet, ”En inkluderande kulturskola på egen grund”(SOU 2016:69), har skickats ut 
på remiss till Nacka kommun innan regeringen ska fatta vidare beslut i frågan. I 
betänkandet föreslås nationella mål som ska vara vägledande för den kommunala 
kulturskolan. Utredningen föreslår vidare att ett nationellt kulturskolecentrum inrättas med 
ansvar för bland annat nationell uppföljning och statistik. Detta centrum ska även ge stöd 
gällande kulturskolornas behov av kunskapsutveckling, erfarenhetsutbyte, samverkan och 
uppföljning. Utredningen föreslår vidare att kulturskolecentrumet ska fördela olika typer av 
utvecklingsbidrag till kulturskoleverksamhet. Dessutom föreslås särskilda satsningar på 
forskning och utbildningar för att tillgodose kulturskoleverksamhetens behov av 
kompetensförsörjning och kvalitetsutveckling.  

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 januari 2017 
Förslag till yttrande  
Betänkandet, En inkluderande kulturskola på egen grund (SOU 2016:69)  
Ordförandebeslut 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadeldningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2016/996 

Ökad insyn i partiers finansiering (SOU 2016:74) 
Yttrande till regeringen i betänkande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över betänkandet Ökad insyn i partiers 
finansiering (SOU 2016:74).  
 

Ärende 
Av betänkandet föreslås att insynen i partiers finansiering ska vara enhetlig inom riksdag, 
region och kommun.  Det framgår även att ett förbud för anonyma bidrag bör införas men 
med undantag för mindre belopp.  
 
I det föreslagna yttrandet konstateras att kommitténs förslag utgår ifrån att det ska vara en 
öppenhet och transparens kring partiers finansiering. Detta är positivt och ligger väl i linje 
med kommunens vision om Öppenhet och mångfald. Det är av stor vikt att allmänheten 
har en insyn i partiers finansiering och att man som väljare kan känna sig trygg med det ur 
demokratisk aspekt. I det föreslagna yttrandet konstateras även att det är av stor vikt att 
den föreslagna regleringen blir enkel att tillämpa och att regelverket inte uppfattas som 
svårtolkat. Det ska vara enkelt att göra rätt och det måste vara utgångspunkten. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
Betänkandets sammanfattning samt lagförslaget (utdrag från SOU 2016:74) 
Förslag på yttrande 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till stadeldningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2016/1080 

SOU 2016:78 - Ordning och reda i välfärden 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Välfärdsutredningens delbetänkande SOU 
2016:78 – ordning och reda i välfärden. 
 

Ärende 
Välfärdsutredningen har lagt ett delbetänkande om vinstbegränsning och utökat 
tillståndskrav för företag inom välfärdsområdet och en ny lag om valfrihetssystem. 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande, där kommunen avstyrker 
förslagen om vinsbegränsning och krav på tillstånd för at bedriva välfärdsverksamhet. När 
det gäller förslaget om ny lag om valfrihetssystem föreslår stadsledningskontoret att 
kommunen ska ifrågasätta varför lagen ska begränsa sig till vissa typer av välfärdstjänster, 
när EU-rätten tillåter auktorisationssystem, som kundval kallas på EU-juridikspråk, 
generellt. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 januari 2017 
Förslag till yttrande 
Sammanfattningen i SOU 206:78  
Förteckning remissinstanser 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Gunilla Grudevall 
Sten (L), bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan 
återkommer i kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Bakom det förrädiska namnet ”Ordning och reda i välfärden” döljer sig regeringens 
socialistiska ambitioner för Sverige. Om regeringen inför de begränsningar och ökar 
byråkratin kring myndighetskontroller mm, som föreslås i utredningen, kommer sannolikt 
en stor del av entreprenörerna inom välfärden, dvs skolan, vården och omsorgen att på sikt 
avveckla sina verksamheter, då ekonomin i bolagen skulle försämras om det inte finns 
ekonomiskt utrymme för verksamhetsutveckling. I Nacka går 50% av barnen i förskolan 
hos någon fristående anordnare och 21% av barnen i grundskolan i friskolor. Föräldrar och 
barn har aktivt valt dessa skolor och förskolor. En stor andel, 79%  har dock valt 
kommunalt drivna alternativ, vilket man ändå kan tolka som att många har förtroende 
också för Nackas kommunalt drivna skolor. 
  
I de kvalitetsundersökningar som görs varje år bland Nackas medborgare så får 
grundskolan högt NMI-index. 2016 landade resultatet på 71, som är bland de 10 bästa i 
hela Sverige. Nöjda medborgare och höga studieresultat hos eleverna beror säkert till en del 
på att man kan välja skola som kanske har en profil eller pedagogiska metoder som passar 
just den enskilda eleven. Just möjligheten att välja kommer ju att försämras eller på sikt 
försvinna om utredningens förslag genomförs. 
 
Om regeringens utredningsförslag skulle bli verklighet och entreprenörerna efter en tid 
stänger ner måste kommunen ta över och bygga upp många nya verksamheter. Det 
kommer att ta tid och vara turbulent en längre tid innan en ny organisation satt sig. Hur 
många i äldreboendena, i hemtjänst, vårdbehövande, förskolebarn eller grundskoleelever 
skulle drabbas av ett sådant kaos?  
 
Sammantaget, ett förbud eller kraftiga begränsningar för entreprenörer inom skolan, 
omsorgen och vården skulle innebära en smärre katastrof för Nackaborna och kraftigt 
förändra mångas vardag till det sämre.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi socialdemokrater är inte odelad positiva till förslagen i denna utredning. Friheten för 
medborgarna att välja för makten närmare folket och det kräver en möjlighet för 
huvudmännen att göra en rimlig vinst. Danmark är ett exempel där reformen om fria 
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anordnare i välfärden har genomförts på ett klokt sätt, där de fria anordnarna inte bara 
finns, utan också medför ett reellt mervärde till de offentliga verksamheterna. 
Det är viktigt att föra ett resonemang om det är kvaliteten för medborgarna som står 
främst eller ägarintresset i välfärdsbolagen. För oss är värdet för medborgarna det centrala, 
då det är just medborgarna som står för notan. Det kan te sig rimligt att i första hand ställa 
kvalitetskrav istället för tekniska metoder för vinstbegränsning. Detta är en del av den 
tveksamhet vi känner inför delarna av detta förslag.  
Det svar som majoriteten nu fattar beslut om är å andra sidan väldigt kategoriskt och 
dogmatiskt, och blundar för de reella utmaningar som nuvarande lössläppta system skapar. 
Bristen på insyn för föräldrar och vårdtagare när de ska önska vilken anordnare de ska välja 
riskerar att sätta medborgarna i svåra situationer. Ökad segregation och dräneringen av 
kunskapsinnehållet i skolan har av de flesta forskare, inte minst OECD, tillskrivits just 
Sveriges lössläppta och naiva sätt att hantera fria anordnare i välfärden. Dessa är några av 
de utmaningar som förslaget till yttrande blundar för. Därför kan vi inte ställa upp på det 
svaret.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet är i det stora hela positiva till Välfärdsutredningen men är inte förvånade 
över att Nackas moderatledda majoritet avvisar alla tankar på vinstbegränsningar för privat 
utförda välfärdstjänster. Nacka var ju kanske den kommun som drev fram utvecklingen i 
Sverige med den stora ohämmade privatiseringen av välfärdstjänster. Idéerna bakom LOV 
har sitt ursprung i Nacka där ju den nyliberala modellen New Public Management är 
förhärskande. Nackas styrmodell och kundvalssystemet har Vänsterpartiet kritiserat i 
många år. Vi kan alltså inte ställa oss bakom det remissvar som nu föreslås lämnas in utan 
kommer istället att föreslå följande svar från Nacka kommun:”  
 
Se bilaga 1. 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2017/34  

SOU 2016:62; ökad insyn i välfärden 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2016:62 - ökad insyn i välfärden.  
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande, där kommunen avstyrker 
förslagen om att införa offentlighetsprincipen i offentligt finansierad privat utförd vård och 
omsorg samt utbildning inom vissa skol- och utbildningsformer. 
Förslaget kommer leda till högre kostnader och färre aktörer och därmed sämre kvalitet i 
välfärden.   
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
Förslag till yttrande 
Sammanfattning av författningsförslag, SOU 2016:62 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att han Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan 
återkommer i kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Ökad insyn i välfärden skulle ge medborgarna möjlighet att ha adekvat underlag när de 
gör sina val. Den som påstår sig stå upp för medborgarnas möjlighet att välja eller önska 
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vilken anordnare de vill utnyttja, men inte är beredd att ge medborgarna ökad insyn kan på 
goda grunder sägas vara oärlig med sina intentioner. Vi ser stora fördelar med öka insynen i 
välfärden både för medborgarna och de lokalpolitiker som har fått förtroendet att göra sitt 
yttersta för medborgarna i sina kommuner.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer till fullo i förslaget att införa offentlighetsprincip och 
meddelarfrihet inom offentligt finansierad privat driven verksamhet. I Nacka har 
Vänsterpartiet även motioner at om att kommunen ska ställa motsvarande krav vid 
upphandling och auktorisation. Offentlighetsprincipen i offentlig verksamhet är för de 
flesta en självklarhet. Vad motiverar då att den inte ska gälla om motsvarande verksamhet, 
på offentligt initiativ, bedrivs av ett privat bolag? Tyvärr så är den moderatledda 
majoriteten här av en helt annan åsikt. Det privata vinstintresset ska vara överordnat 
intresset hos den som både nyttjar och finansierar verksamheten, skattebetalarna. Ännu ett 
statement från den borgerliga majoriteten vems intressen som sätts främst.” 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2016/760 

Motion- kommunens missbruksverksamhet   
Motion den 12 september 2016 av Andreas Falk, Khashayar Farmanbar, Helena 
Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intensionerna 
bakom föreslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
 

Ärende 
En motion har väckts i kommunfullmäktige med förslag om att genomföra en brukarstyrd 
brukarrevision av missbruksverksamheten i Nacka kommun som en metod för att öka 
inflytandet för brukare. Vidare föreslår motionärerna att resultaten analyseras, sprids och 
används till förbättringar av verksamheten i dialog med brukarrepresentanter och 
brukarråd. 
 
Arbete med brukarinflytande är en del i överenskommelsen ”samverkan kring personer 
med missbruk/beroende” mellan Stockholms läns landsting och kommunerna i 
Stockholms län. Kommunfullmäktige har föreslagits att anta överenskommelsen. Den 
inkluderar brukarinflytande som en del av de strukturer och ansvar för samverkan som 
Nacka kommun då åtar sig. Den sociala omsorgsprocessen kommer att se över vilka 
generella förutsättningar för brukarinflytande som finns, hur inflytandet kan stärkas samt se 
över behovet av en strategi 
 

Handlingar i ärendet 
Socialnämnden den 13 december 2016 § 178, SOCN 2016/400 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2016 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i socialnämnden den 13 december 2016 § 178 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intensionerna 
bakom föreslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med socialnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 15 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


